
PROTOKOŁ Nr XXV/2012
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 28 grudnia  2012 roku

W sesji udział wzięli:
a) czternastu radnych Rady Gminy              -   /nieobecni J. Karaś – Przewodnicząca RG/,

                                            spóźnieni:         - B. Sowińska – 1020 , K. Badowski – 1115                         

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak

c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy                                          - Marek Malinowski 
e) Kierownik OPS                                            - Krystyna Szustak  
                                               
Porządek obrad:

1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXIV sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) rozpatrzenia skargi na Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej,
b)  uchwalenia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na rok 2013” oraz „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
rok 2013”,

c) zmian w budżecie gminy na 2012 rok, 
    3.  Przyjęcie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  
               porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
     4.  Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do  
            sprawozdania.
       5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami.

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.

        6.  Interpelacje radnych. 
  7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
  8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.

        9.  Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:
 Ad 1

a/
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża  dokonała otwarcia sesji Rady Gminy 

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1015 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zgodnie z § 33 pkt.2 Statutu zaproponowała wybór 
Sekretarza obrad. Zaproponowała na to stanowisko radną Elżbietę Fryckowską.

Radna E. Fryckowska wyraziła zgodę. Radni nie wnieśli sprzeciwu.    
    

b/
 Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  przebieg  sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Wiceprzewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.

Nie wniesiono  uwag do porządku obrad.
Wynik głosowania – 12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący.



c/ 
Do   protokołu  nr  XXIV  z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   12 grudnia 2012 r. uwag nie 

wniesiono.
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.

Ad 2
a)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w sprawie   rozpatrzenia  skargi  na  Kierownika 
Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. / załącznik 
Nr 1 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 19.12.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

b)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie   uchwalenia  „Gminnego  Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013” oraz „Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2013”.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 2 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 19.12.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

c)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 3 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A.  Łomża poinformowała,  że  projekt  uchwały  był  omawiany 
przed sesją.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.



Ad 3
Przyjęcie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  regulaminu  utrzymania  czystości  

i  porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża  poprosiła Sekretarza Obrad Elżbietę Fryckowską  
o przedstawienie projektu uchwały.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 4 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Wójt złożył wniosek, by w  § 3 pkt. 9 regulaminu dopisać „popiół drzewny”, gdyż jest to odpad 
biodegradowalny i może być składowany na kompostownikach.
Radny M. Olech zauważył, że mamy jeszcze popiół ze spalania „balotów” zboża, siana – co z tym 
popiołem?
Radny K. Żukowski uważa, że jeżeli dokonamy zmiany zapisu w tym punkcie, to jego zdaniem 
należy także dokonać zmiany w słowniczku ujętym w rozdziale 1 pkt.2.  Uważa, że jeżeli chcemy 
dokonać takiej zmiany, to należy użyć sformowania „popiołu pochodzącego ze spalania materiałów 
biodegradowalnych”.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad wnioskiem złożonym przez Wójta 
Gminy.
Wynik głosowania wniosku: 12 za, 2 wstrzymujące, 0 przeciw.  
Radna  E.  Fryckowska  postawiła  wniosek, by  w  § 16  pkt.  6  skreślić  określenie  „osób 
niewidomych”  a  wprowadzić  zapis  „nie  dotyczy  osób  korzystających  z  pomocy  psów 
przewodników”.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Radnej  
E. Fryckowskiej.
Wynik głosowania: 13 za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw.
Radny I. Ziółkowski złożył wniosek, by w  § 10 dopisać pkt. 6 o treści: „ usługodawca ponosi 
koszty naprawy lub wymiany pojemnika w przypadku jego zniszczenie lub uszkodzenia w czasie 
świadczenia usługi wywozu”.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Radnego  
I. Ziołkowskiego.
Wynik głosowania: 11 za, 3 wstrzymując e, 0 przeciw.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy zgodnie z jego prośbą z ostatniego wspólnego 
posiedzenia wszystkich komisji, dokonano nowych przeliczeń i czy znana jest różnica w cenie?  
Wójt  poinformował,  że  nie  dokonano  kalkulacji.  Próbowaliśmy,  ale  nie  mieliśmy  się  do  czego 
odnieść.  Kalkulacja - to byłby duży współczynnik przypuszczalności. W miastach stawki są bardzo 
wysokie. Na terenie naszej gminy będą duże koszty przejazdu od miejscowości do miejscowości. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, o ile zmiana regulaminu podroży koszty? 
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, kiedy będzie przedłożony Radnym mały regulamin? 
Nie wierzy, że nie ma wykonanej symulacji kosztów.
Wójt poinformował, że pracownik merytoryczny jest na zwolnieniu lekarskim i z tego powodu są 
opóźnienia.
Radny P. Pałubicki zauważył, że ta uchwała zadecyduje o cenie za wywóz nieczystości stałych. 
Nie wie, jaki jest to skutek dla mieszkańca. 
Wiceprzewodnicząca  A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, kto zgodnie z zapisami zawartymi  
w § 10 pkt.4 będzie sprawdzał stan techniczny pojemników?
Wójt poinformował, że zgodnie z ustawą firmy usługowe we własnym zakresie.
Radny A. Ślipek zauważył, że w tej chwili proponuje się zmianę idei ze zbierania w punktach na 
indywidualne selektywne zbieranie odpadów. Uważa, że mamy jeszcze czas na poprawki.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy jeżeli będzie segregował śmieci, to musi mieć 
pojemnik na odpady zmieszane? 
Wójt poinformował,  że nie. Zauważył,  że wysypisko w Bierkowie jest bardzo zmechanizowane  
i  wyposażone  w  mechaniczne  urządzenia  do  segregacji  śmieci.  Nie  wie,  po  co  bawimy  się  
w  segregację?  Obecnie  spotyka  się  z   zarzutami  od  mieszkańców,  którzy  zamieszkują  przy 
obecnych punktach do selektywnej zbiorki. Proszą o ich zabranie spod ich domów, gdyż panuje 
tam smród, gnieżdżą się gryzonie. Uważa, że nie można na to pozwolić. 
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, gdzie gmina będzie lokalizować kosze – pojemniki na 
nieczystości  stałe,  które  powstają  przy  obiektach  stanowiących  własność  Gminy  –  świetlice, 
boiska, place zabaw? Czy wywóz tych nieczystości także będzie ujęty w system?



Wójt poinformował, że odbiór nieczystości z tych miejsc będzie należał do naszego obowiązku  
i będzie on ujęty w system. 
Radny  P.  Pałubicki  zauważył,  że  wg  słów Wójta  mieszkańcy  nie  muszą  mieć  pojemników na 
odpady zmieszane, w związku z tym gdzie mieszkańcy mają się pozbywać takich odpadów jak np. 
stare buty? Uważa, że regulamin nie jest dopracowany. Zgodzi się, że w każdym domu jest dużo 
plastiku,  z  innymi  odpadami  bywa rożnie.   Co będzie  w przypadku,  gdy  pojemnik  na odpady 
zmieszane będzie pełny, a nie będzie jeszcze  terminu wywozu?
Wójt  uważa,  że  nie  wszystko da się  wydzielić.  Na pewno nie  wszystkie  rodzaje  odpadów są 
wymienione. Nie sądzi także, że wszyscy mieszkańcy będą chcieli selektywnie zbierać odpady.
 Radna E. Fryckowska zwróciła uwagę na fakt, że częstotliwość wywozy na pewno wpływa na 
cenę. Prosi także, by wziąć pod uwagę to, że w samej Dębnicy Kaszubskiej jest inna specyfika 
odpadów.   Wśród  mieszkańców  tej  miejscowości  pojawiają  się  głosy,  że  wywóz  odpadów 
zmieszanych raz na miesiąc to za rzadko, przynajmniej w okresie letnim. Zdaje sobie sprawę  
z tego, że są to koszty, ale jednocześnie są obawy.
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, czy mamy informację od przedsiębiorców, czy będą 
segregować odpady?
Radny I. Ziółkowski złożył wniosek, by w § 6 ust.1 pkt.9 dopisać następujące sformułowania:
a) papier – „opakowania tekturowe, gazety kolorowe” – kolor niebieski
b) tworzywa sztuczne, metalowe i opakowania wielomateriałowe – „bezbarwne i kolorowe”- kolor 
żółty 
c) szkło - „bezbarwne i kolorowe” - kolor zielony.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Radnego  
I. Ziółkowskiego.
Wynik głosowania: 1 za, 9 przeciw, 3 wstrzymujące.
Radna  I.  Tabaka  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  jeżeli  właściciel  nieruchomości  zrezygnuje  
z pojemnika na odpady mieszane i będzie miał 3 pojemniki na odpady segregowane, a sąsiad 
będzie miał 4, to czy cena za wywóz nieczystości będzie niższa?
Radny P. Pałubicki zauważył, że może zrezygnować z pojemnika na odpady zmieszane, ale cena 
dla  każdego z nich będzie taka sama. Zwrócił się z zapytani8em, czy plastik będzie zbierany  
u  źródła,  czy  na  wiosce  w punktach?  Zakłada,  że  na  terenie  Gminy  jest  2.500  gospodarstw 
domowych.  Zwrócił się z zapytaniem, ile będzie kosztował odbiór jednego pojemnika na plastiki?
Zastępca uważa, że ta dyskusja nie ma sensu. Powinniśmy dyskutować o zmianie regulaminu. 
Naszym celem jest,  by cena wywozu nieczystości była jak najniższa dla mieszkańca. Chcemy 
także  poprawić  wizerunek  estetyczny  poszczególnych  miejscowości.  Uważa,  że  segregacja  
u  źródła  temu  będzie  służyć.   Znikną  pojemniki  z  placów,  na  których  obecnie  się  znajdują.  
Te pojemniki  są uciążliwe dla ich sąsiadów. Uważa,  że należy przyjąć ten regulamin i  ogłosić 
przetarg na wywóz nieczystości z terenu gmin y w celu zorientowania się w kosztach.
Radny P. Pałubicki zauważył, że miały być wykonane na dzisiaj wstępne wyliczenia. Boi się podjąć 
decyzję o przyjęciu tego nowego proponowanego regulaminu. Ma obawy, ze cena wyniesie nie 7 zł 
od mieszkańca a 13-14 zł. za wywóz nieczystości.
Wójt zauważył, że o kosztach będzie się rozmawiać w miesiącu styczniu.
 Radny P. Pałubicki uważa, że nie może głosować za czymś, gdy nie zna skutków. Nie zgadza się 
z  tym  systemem.  Uważa  także,  że  wszystkie  uchwały  śmieciowe  powinny  być  głosowane 
kompleksowo. Zwrócił się także z zapytaniem, jakie będą skutki niepodjęcia tej uchwały?
Zastępca Wójta poinformował, że będzie obowiązywała podjęta wcześniej uchwała. Jednocześnie 
prosi,  by  Radni  widzieli  wszystkich  mieszkańców,  a  nie  tylko  siebie.  Prosi,  by  pamiętać,  
że utrzymanie punktów to dodatkowy koszt. 
Radny P.  Pałubicki  zauważył,  że nie wie,  do czego zmierza ta dyskusja.  Miała być kalkulacja 
cenowa.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, na jakie odpady Gmina ustawi pojemniki  przy swoich 
obiektach?
Wójt poinformował, że na odpady zmieszane.
Radny  K.  Żukowski  uważa,  że  to  odbije  się  na  kieszeni  mieszkańców.  Przypomniał  także,  
że pracowano już nad małym regulaminem.
Wójt uważa, że cała idea systemu odbierania odpadów sprowadza się do trafienia w częstotliwości 
odbioru.  Chodzi  o  to,  by  odbiorca  zabierał  całe  pojemniki,  a  nie  wypełnione  częściowo.  Cała 
ustawa śmieciowa na dzień dzisiejszy to jeden wielki chaos. Zwrócił się z prośbą do Radnych,  



by przyjęli ten przedłożony na dzisiejszą sesję regulamin. 
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy mieszkańcy się zgodzą na taką segregację?
Radny K.  Badowski zwrócił  się z zapytaniami,  czy jeżeli  będzie segregacja,  to czy musi  mieć 
pojemnik na odpady zmieszane oraz czy jest możliwość, w przypadku przyjęcia tego regulaminu 
do starego?
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy ZGK będzie mogło wywozić odpady z koszy 
– pojemników z miejsc  ogólnodostępnych (place zabaw, boiska, ulice, itp.)? 
Wójt poinformował, że tak. Będą musieli utworzyć ekipę pracowników, którzy będą odpowiedzialni 
za utrzymanie porządku na terenie Gminy. Będą także zobowiązani do zakupu specjalistycznego 
samochodu.   Przy  pomocy  tego  zakładu  realizujemy  wiele  zadań,  które  na  nas  spoczywają. 
Uważa, że wysokość stawki i częstotliwość wywozu będzie miała wpływ na ilość odpadów., która 
trafi do spalenia. Uważa, że należy rozsądnie podejść do tego tematu, by społeczeństwo zachęcić 
do  pozbywania  się  odpadów  ze  swoich  gospodarstw  do  oznaczonych  pojemników,  a  nie 
pozbywanie się ich poprzez spalenie.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały:
Wynik głosowania projektu uchwały: 2 za, 3 przeciw, 9 wstrzymujących.

 Ad 4

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  o  złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 13 grudnia 2012 r.  do dnia 27 grudnia 
2012 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu/. 
Wójt poinformował także, że dzieci z rodzin, których rodzice płacą składkę KRUS mogą wyjechać 
na zimowisko w góry za 200 zł + koszt dojazdu (65 zł w jedną stronę). 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  za  okres  od  13  grudnia  2012  r.  do  27  grudnia  2012  r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 6 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Wójt  poinformował,  że  na spotkaniu w Ministerstwie Rolnictwa,  w którym uczestniczył  w dniu 
05.12.2012  r.  jednym  z  głównych  tematów  była  analiza,  w  jaki  sposób  kierować  dopłaty  dla 
rolnictwa.  Zastanawiano  się,  czy  rolnikom,  którzy  mają  do  50  ha  ziemi  dać  wyższe  dopłaty,  
a powyżej -  niższe.  Nasuwa tu się jednak wątpliwość, kto decyduje o wartości dochodu w tej 
dziedzinie gospodarki. Do 2015 roku powinny być zakończone inwestycje w zakresie infrastruktury 
sanitarnej.  Jeżeli  nie  będą one wykonane,  to  samorządy,  które  nie  wywiążą się  z  tego,  będą 
obciążane wysokimi  karami.  Trudno znaleźć  sposób na jak  najlepsze wykorzystanie  środków  
z Unii.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, jaka będzie różnica w opłatach z tytułu wieczystego 
użytkowania gruntów, po przeprowadzonej aktualizacji?
Wójt poinformował, że 16 tys. więcej powinno wpłynąć do naszej kasy.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, ile dzieci może z terenu naszej gminy wyjechać na 
zimowisko, o którym wspominał Wójt?
Wójt poinformował, że KRUS dla naszych dzieci przyznał 20 miejsc.
Radny  P.  Pałubicki  uważa,  że  obecny  system dopłat  do 1  ha,  to  jest  dopłata  socjalna.  Jego 
zdaniem dopłata powinna być przyznawana do każdej wyprodukowanej 1 tony żywności, czy 1 litra 
mleka. Jego zdaniem obecnie dopłacamy do nie produkcji.

Ad 5
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poprosiła Przewodniczących Komisji 

Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska  poinformowała,  

że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji 
Rady Gminy, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. 



b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że komisja    w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji Rady Gminy, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. 
c/   
  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w okresie 
międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy, 
na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję oraz na jednym we własnym gronie, na którym 
rozpatrywano skargę na Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Jednocześnie, zgodnie ze wcześniejszymi ustaleniami, zapoznał Radnych z protokołem  
z  kontroli  przeprowadzonej  przez  członków Komisji  Rewizyjnej  w  Gminnym  Ośrodku  Kultury  
w Dębnicy Kaszubskiej. Protokoł dostępny w biurze rady oraz na stronie BIP Urzędu.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża  otworzyła dyskusję nad protokołem.
Radni nie wnieśli uwag do protokołu.

Ad 6 

     Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.
Radny  I.  Ziółkowski  złożył  interpelację  na piśmie  dotyczącą  oznakowania  ul.  Zjednoczenia  ze 
skrzyżowaniem  z  ulicą  Kamienną  w  Dębnicy  Kaszubskiej.   Zapoznał  Radnych  z  treścią  tej 
interpelacji – załącznik Nr 7 do protokołu.

Ad 7 – 8

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, czy znane są koszty, jakie Gmina poniosła do chwili 
obecnej na prowadzenie akcji zima?
Wójt poinformował, że jeszcze nie, gdyż nie spłynęły jeszcze wszystkie faktury, ale sporo nas to 
kosztowało. Na początku tak jak zawsze było sporo zamieszania. Teraz należy się cieszyć, że jest 
sprzyjająca aura i nie musimy świadczyć tej usługi. Jeżeli mniej wydamy środków na odśnieżanie, 
to  będziemy  mieli  więcej  na  prace  przy  remontach  i  modernizacji  dróg  gminnych.  Niedawno 
gościłem mieszkańców osiedla Północ,  którzy także domagają się budowy dróg.  Wnieśli  także 
uwagi do jakości usługi odśnieżania dróg. Należy się cieszyć, że aura się zmieniła i prosić, by jak 
najdłużej się utrzymywała.
Radna E. Fryckowska przedstawiła następujące problemy:
– poinformowała, że skrzynka energetyczna przy boisku Orlik nadal jest niezabezpieczona,
– brak oznakowania ulicy Sportowej (brak tabliczki z jej nazwą),
– zwróciła się także z zapytaniem, czy odbyło się już spotkanie z panią Dyrektor Gimnazjum, 
jeżeli tak, to prosi o informację, jakie wnioski z niego wypłynęły?
Wójt  poinformował,  że  zlecono  demontaż  tej  skrzynki  energetycznej.  Sądził,  że  jest  to  już 
wykonane. Będzie monitował.
Odnośnie oznakowania ulicy Sportowej poinformował, że tabliczki z nazwami ulic zniknęły nie tylko 
tam, ale także w innych rejonach Dębnicy Kaszubskiej.  Zapewnił,  że zostaną one zakupione  
i zamontowane w najbliższym czasie. 
Jeżeli  chodzi  o  spotkanie  z  panią  Dyrektor  Gimnazjum  poinformował,  że  jedno,  na  którym 
przekazał wszystkie tematy, które były zgłoszone przez Radę Rodziców, odbyło się. Teraz pani 
Dyrektor ma je przeanalizować i ustosunkować się do nich. Po świętach spotkamy się ponownie 
celem wypracowania wniosków.  Nawiązano kontakt z Gimnazjum w Sierakowicach. Będzie się 
starał, by te placówki między sobą wymieniały się doświadczeniami z zakresu organizacji nauki, 
rozwiązywania problemów, jakie spotykają w pracy z dziećmi. Należy zawsze pamiętać, że dobro 
dziecka jest najważniejsze. Nasi uczniowie w Gimnazjum powinni otrzymywać dobre podstawy do 
nauki  w szkołach ponadgimnazjalnych.  Postara  się,  by  podejmowane kroki  przyczyniły  się  do 
zadowolenia uczniów, rodziców oraz nauczycieli.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  dobrze  rozumie,  ale  
z  toczącej  się  dyskusji  wynika,  że  Rada  Rodziców  jest  w  konflikcie  w  sprawie  metod 



programowych nauczania realizowanych przez nasze Gimnazjum?
Wójt  poinformował,  że  wyniki  osiągane  przez  uczniów  gimnazjum  na  wstępnych  testach 
zewnętrznych  odbiegają  od  oczekiwań  rodziców.  Problemem  jest  także  brak  zastępstw 
przedmiotowych w przypadku absencji chorobowej nauczycieli.  Są wątpliwości – obawy i uważa, 
że należy je wyjaśnić.  Gdzieś mijają się założenia nauczycieli  i  oczekiwania rodziców. Docenia 
zaangażowanie rodziców w tej sprawie.
E.  Krycki  –  usługodawca  w  zakresie  utrzymania  zimowego  dróg,  chce  wyjaśnić  wszystkie 
wątpliwości Radnych, jakie zostały zgłoszone na poprzedniej sesji w tym zakresie, co do jakości 
usług  przez  niego  świadczonych.  Poinformował,  że  te  usługi  świadczy  dla  Zarządu  Dróg 
Powiatowych  oraz  dla  Gminy.  W  okresie  prowadzenia  akcji,  w  miesiącu  grudniu,  otrzymał  
z Zarządu Dróg Powiatowych 30 zleceń wyjazdów, a z Gminy tylko 6. Uważa, że w związku z tym 
nie można na niego zrzucać całej odpowiedzialności za stan dróg w tym okresie. Zwraca także 
uwagę,  że do obowiązków usługodawcy należy  łagodzenie  skutków zimy a  nie  ich  osuwanie. 
Usługi  świadczy w tym terenie,  na który otrzymał  zlecenie.  Prace zawsze wykonywane są po 
otrzymaniu dyspozycji.  Nie może wykonywać ich na własną rękę. Zwraca także uwagę na fakt 
uprzątania śniegu przez właścicieli  posesji  z chodników na jezdnię. Poinformował,  że zgodnie  
z  uzgodnieniami  z  ZDP  o  takich  przypadkach  będzie  zawiadamiał  Kierownika  Obwodu. 
Jednocześnie  prosi  Radnych,  którzy  mają  jeszcze  jakieś  wątpliwości,  czy  uwagi,  o  pytania. 
Poinformował, że z Radnymi ze swojego terenu wyjaśnił już wszystkie niedomówienia. 
Radny P. Pałubicki prosi, by w Kotowie przejeżdżał drogę tam i z powrotem, a nie tylko jednym 
śladem. Prosi także, by w przypadku odśnieżania dróg powiatowych nie zasypywał wjazdów na 
drogi gminne.
E. Krycki  zauważył,  że nie zawsze jest  to możliwe.  Taka sama sytuacja jest  w przypadku gdy 
odśnieżane są drogi wojewódzkie, to on także ma zasypane wjazdy na drogi powiatowe.
Wójt także prosi, by do takich sytuacji nie dochodziło. Prosi także, by przy przejeżdżaniu przez 
miejscowość jechać wolniej.  Podziękował  także za przybycie na dzisiejszą sesję i  wyjaśnienie 
wszystkich zgłoszonych na poprzedniej sesji nieprawidłowości.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża prosi, by te sporne kwestie wyjaśnić między sobą.
Radna I.  Tabaka poinformowała,  że usługodawca spotkał  się  z  nią i  wyjaśnili  sobie wszystkie 
zgłaszane na poprzedniej sesji problemy. Część zgłaszanych problemów wynikła z niewiedzy oraz 
ze zgłoszeń mieszkańców, którzy teraz zmienili zdanie.   
E. Krycki  poinformował także, że na swojej posesji  ma zamontowane kamery i zawsze można 
sprawdzić, o której wyjeżdża i kto wyjeżdża.
Radny A. Ślipek prosi, by przy odśnieżaniu nie zapominać o mieszkańcach Jawor, mieszkających 
„za Odrą”. Skarżą się, że tam nigdy nie jest odśnieżane.
E.  Krycki  poinformował,  że tam nigdy nie odśnieżał,  gdyż nie ma jak zawrócić.  W tej  sprawie 
rozmawiał już z Wójtem.
Radny  P.  Pałubicki  prosi  p.  E.  Kryckiego,  by  tak  elegancko  odśnieżał,  jak  wyjaśnił  wszystkie 
problemy. Zwrócił także uwagę, że droga do Jamrzyna powinna być posypywana piachem, a co do 
Jawor, to jak on świadczył te usługi, to dojeżdżał i odśnieżał.
Radny Z.  Bojanowski prosi  o podjęcie działań w celu obniżenia studzienek kanalizacyjnych na 
wysokości  p.  G.  w Gałęzowie.  Studzienki  – 3 szt.  wystają  ok.  30 cm nad jezdnią  i  stwarzają 
niebezpieczeństwo dla osób poruszających się samochodami. 
Wójt  poinformował,  że  wykonawca  został  o  tym poinformowany  i  ma to  wykonać  tak,  by  nie 
stwarzały one zagrożenia bezpieczeństwa dla użytkowników.
Następnie Wójt podziękował Radnym za dwuletnią współpracę i złożył życzenia Noworoczne.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża także złożyła życzenia Noworoczne.

Ad 9

Agnieszka Łomża Wiceprzewodnicząca Rady Gminy o godzinie 1400 dokonała zamknięcia obrad 
XXV sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

                                                                                                  Wiceprzewodnicząca Rady Gminy

Protokołowała:                                                                                               /-/Agnieszka Łomża

Teresa Kozdroń-Kołacka  


